



INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS

www.aija.org

Master your Presentation Skills

Maîtrisez à la perfection vos présentations en public

23-25 March 2017
23-25 mars 2017

Prague

CZECH REPUBLIC

Save the date !
Registration
opening soon!

In cooperation with Economia media house, Prague /
En cooperation avec Economia media house, Prague :

e.economia

With the support of / Avec le soutien de :

GIESE & PARTNER

kc
Kellerhals Carrard

BLENHEIM
ADVOCATEN

holubova.cz

R A



AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL AGED **45** AND UNDER. **AIJA**, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER-BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED IN BUILDING AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER-BUILDING LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD, BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN **AIJA** IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN **AIJA**, LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS, BUT EQUALY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS, WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING **AIJA** YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF, AND DISCUSSIONS WITH, COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTEGRAL PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, **AIJA** IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

Attending this event will grant you CLE/CPD credits in most jurisdictions.

Introduction

With this personal development seminar specially crafted for young lawyers, we want you to become skilled and passionate speakers and presenters. Whether you are pleading in a court of law, holding a presentation for a client or a crucial future client, speaking at a conference, or having to address the media after a won case or a great transaction, you want to be at ease and get the right message through.

Join us to overcome your initial nervousness, to free up your body language, to improve your individual presentation style and to learn how to stimulate interaction with your audience. Thanks to the involvement of top-specialists, we will ensure a practical approach and personal involvement of each participant.

Come to Prague not only to enjoy the marvellous atmosphere of a historic UNESCO city in the heart of Europe, but also to discover the trendiest new urban neighbourhoods where we will hold our seminar.



Introduction



Ce séminaire axé sur le développement personnel des jeunes avocats que nous sommes vous donnera toutes les clefs pour devenir des orateurs chevronnés et passionnés. Que ce soit en plaidant à la Cour, en tenant un exposé devant un client ou un potentiel futur client crucial, en tenant un discours lors d'une conférence, ou en devant répondre aux questions des médias à l'issue d'un procès gagé ou d'une grande transaction, vous voulez être à l'aise et faire passer le message !

Rejoignez-nous pour surpasser votre trac, laisser parler votre corps tout entier, optimiser votre style de présentation personnel et apprendre comment stimuler l'interaction avec votre public. Grâce au concours de spécialistes de haut niveau, nous avons la chance de proposer une approche pratique et la participation active de chaque participant.

Venez donc à Prague non seulement pour (re-)vivre l'atmosphère magique de cette ville historique au cœur de l'Europe, patrimonial mondial de l'UNESCO, mais aussi pour découvrir les nouveaux quartiers urbains branchés où se tiendra notre séminaire.

L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. EN PROPOSANT UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET DE PLAIDOIRIE, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

CURIÉUX DES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS DU DROIT INTERNATIONAL ? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL ? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI ? ATTRIÉ PAR DES SÉMINAIRES ANIMÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES AVEC VOUS ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIÈRES AVANCÉES EN DROIT DES AFFAIRES ? ALORS L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA OFFRE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS AVIS ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DU MONDE ENTIER ET AMÉLIorent LEURS APITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELS QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES POUR UN AVOCAT AU 21^e SIÈCLE. EN REJOIGNANT L'AIJA, VOUS BÉNÉFICIEZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE « DONNONS PAS DE LEÇONS » – NOUS « PARTAGEONS, NOUS APPRENONS ET NOUS EN TIROIRS BÉNÉFICE ».

TOUT EN DÉFENDANT LES PRINCIPES QUI FONT PARTIE INTÉGRANTE DES PROFESSIONS JURIDIQUES PARTOUT LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.



En participant
à cet événement,
vous bénéficierez
de crédits CLE/CPD
dans la plupart des
juridictions.

Program

Thursday, 23 March 2017

- 18.00 Registration at the PENTAHOTEL Prague,
Sokolovská 112, Karlín, 186 00 Praha
19.00 Welcome cocktail at Veltlin (with finger food)
It is a 3 minute walk from the Hotel
Křížikova 488/115, 186 00 Praha 8-Karlín
Sponsored by Giese and Partner

Friday, 24 March 2017

- 08.15 Registration at Kotelna, Pernerova 55, 186 00 Praha 8 - Karlín
08.45 Introduction to the Seminar
by Stepan Holub, Jean-Rodolphe Fiechter and Jaroslav Kramer
09.00 Key-Note I: The Effective Presentation
Speaker: Tamás Lippner, an inspiring keynote speaker, public speaking coach and trainer
10.30 Coffee Break
10.45 Key-Note II: Face and Handle the Media
Speaker: Jaroslav Kramer, Economia, editor in chief (Právní rádce magazine) and b2b magazines manager
12.00 Tour of the Economia Media House
13.15 Lunch at Praha Corso
It is an 8 minute walk from Economia
14.00 Practical Session A: Nerves, Body Language and Confidence
Coaches: Tamás Lippner, Hans Peterson and Henry Scullion
15.30 Coffee Break
15.45 Practical Session B: Structure, the Message and the Audience
Coaches: Tamás Lippner, Hans Peterson and Henry Scullion

OUR SPEAKERS AND COACHES



Tamás Lippner is an inspiring keynote speaker, public speaking coach and trainer. His passion is to help people to improve their communication skills, whether it is about an engaging speech at a large conference, motivating a group of people or delivering a clear message during an important business meeting. With 16 years of business experience in sales, leadership & training at multinational companies (as Citibank, Sberbank and Vodafone) and a thriving private business in the financial sector, Tamás blends advanced public speaking practice and business acumen in a ground-breaking style. He won the European Championship of Public Speaking in 2016 in German language. He is a certified trainer with more than 1,000 training days in the field of Sales, Leadership, Public Speaking & Communication.



Hans Peterson is a veteran educator with a broad background in training, business, and the performing arts. He received degrees in Psychology and Literature from St. John's University and the University of Salzburg. Since coming to Budapest in 1994 he has worked extensively in middle and upper management in training, HR, sales, communications, and marketing positions at companies such as Berlitz, the Hungarian Press Agency (MTI), CASON Engineering, and AEGON Hungary. He is also an experienced actor and an award winning public speaker. He has served as the President of the Budapest Toastmasters public speakers' club, has just finished serving a one year term as the Area Governor for Hungary for Toastmasters International, and has performed in theater, TV, film, and as a free-lance voice-over narrator. His native language is English and he is fluent in Hungarian and German.



Henry Scullion is an educator with wide experience in IT, Training, Business, Media and Marketing. He has a Degree in Computer Science from Queen's University, Belfast. Dividing his time between the UK and Budapest, he has Banks, Property Companies and IT Startups as clients. He has developed video and marketing campaigns for conferences and presents regular media workshops such as How To Speak Like A CEO and How To Look And Sound Good On TV. His native language is English.

17.15 Wrap-up and intermediary critiques by the coaches

- 20.30 Dinner at Teatro
(Křížikova 283/10, 186 00 Praha 8-Florenc).
It is a 15 minutes' walk from Pentahotel
22.00 Clubbing in town

Saturday, 25 March 2017

- 08.15 Welcome back to Economia**
08.30 Key-Note III: New trends in social media presentation
Speaker: Filip Rožánek, Economia, editor in chief (Marketing & Media)
09.15 Practical Session C: Handle the Media
Coaches: Tamás Lippner, Hans Peterson and Henry Scullion
10.15 Coffee Break
10.30 Practical Session D: Team Presentations
Coaches: Tamás Lippner, Hans Peterson and Henry Scullion
12.30 Wrap-up
Coaches: Tamás Lippner, Hans Peterson and Henry Scullion
13.15 Lunch at Eska
Pernerova 49, Karlín, 186 00 Praha 8-Karlín-Praha 8
(the restaurant is placed in the same building as Economia)
15.00 Optional afternoon social programme
Plastic Art in public areas in the period "Normalization"
20.00 Optional dinner at Lokal Haburk
Sokolovská 55, 186 00 Praha 8-Karlín,
(payable on the spot)

Programme

Jeudi 23 mars 2017

- 18.00 Enregistrement au PENTAHOTEL Prague
Sokolovská 112, Karlín, 186 00 Praha
19.00 Cocktail de Bienvenue à Veltlin (apéritif dinatoire)
C'est à trois minutes de marche de l'hôtel
Křížkova 488/115, 186 00 Praha 8-Karlín
Sponsorisé par Giese and Partner

Vendredi 24 mars 2017

- 08.15 Enregistrement à Kotelna, Pernerova 55, 186 00 Praha 8 - Karlín
08.45 Introduction au séminaire
par Stepan Holub, Jean-Rodolphe Fiechter et Jaroslav Kramer
09.00 Exposé I: La présentation réussie
Orateur: Tamás Lippner, un orateur et coach stimulant
10.30 Pause-café
10.45 Exposé II: Adresser et gérer les médias
Orateur: Jaroslav Kramer, Economia, rédacteur en chef (Právní rádce magazine) et b2b magazines manager
12.00 Visite guidée de l'Economia Media House
13.15 Déjeuner au Praha Corso
C'est à 8 minutes de marche d'Economia
14.00 Session pratique A: Nerfs, langage corporel et confiance
Coaches: Tamás Lippner, Hans Peterson et Henry Scullion
15.30 Pause-café
15.45 Session pratique B: Structure, Message et le public
Coaches: Tamás Lippner, Hans Peterson et Henry Scullion

17.15 Conclusion et critiques intermédiaires par les coaches

- 20.30 Dîner au Restaurant Theatro
(Křížkova 283/10, 186 00 Praha 8-Florenc)
C'est à 15 min de marche du Pentahotel
22.00 Clubbing en ville

Samedi 25 mars 2017

- 08.15 Bienvenue à nouveau chez Economia**
08.30 Exposé III: Nouvelles tendances en matière de présentation sur les réseaux sociaux
Orateur: Filip Rožánek, Economia, rédacteur en chef (Marketing & Media)
09.15 Session pratique C: Interagir avec les médias
Coaches: Tamás Lippner, Hans Peterson et Henry Scullion
10.15 Pause-café
10.30 Session pratique D: Présentations de groupe
Coaches: Tamás Lippner, Hans Peterson et Henry Scullion
12.30 Conclusions
Coaches: Tamás Lippner, Hans Peterson et Henry Scullion
13.15 Déjeuner chez Eska
Pernerova 49, Karlín, 186 00 Praha 8-Karlín-Praha 8
Le restaurant est dans le même bâtiment qu'Economia
15.00 Programme social d'après-midi en option
L'art plastique dans les lieux publics au cours de la période dite de la «Normalisation»
20.00 Dîner optionnel au Lokal Haburk
Sokolovská 55, 186 00 Praha 8-Karlín,
(Payable sur place)

PRÉSENTATION DES INTERVENANTS



Tamás Lippner est conférencier, coach et formateur. Sa passion est d'aider les gens à améliorer leurs compétences en communication, qu'il s'agisse d'un discours lors d'une grande conférence, de motiver un groupe ou de délivrer un message clair pendant une réunion importante.

Fort de 16 années d'expérience dans les domaines de la vente, du leadership et de la formation dans plusieurs multinationales (Citibank, Sberbank et Vodafone) et d'une entreprise prospère dans le secteur financier, Tamás mélange les pratiques avancées de l'expression orale et du sens des affaires avec un style innovant.

Il a remporté le Championnat d'Europe de l'art oratoire en langue allemande en 2016. Il est un formateur certifié avec plus de 1000 jours de formation dans le domaine des ventes, du leadership, de la parole en public & la communication.



Hans Peterson est un éducateur chevronné avec une vaste expérience dans les domaines de la formation, des affaires et dans les arts du spectacle.

Il est diplômé en psychologie et littérature de l'Université de St. John's et l'Université de Salzbourg. Depuis son arrivée à Budapest en 1994, il a beaucoup travaillé dans la formation, les ressources humaines, les ventes, la communication de cadres intermédiaires et supérieurs et dans le marketing d'entreprises telles que Berlitz, l'agence de presse hongroise (MTI), CASON Engineering et AEGON Hongrie. Il est aussi un acteur expérimenté et un orateur public primé. Il a été président de Toastmasters, le Club hongrois d'orateurs publics et vient de terminer de servir un an en tant que gouverneur de la zone Hongrie pour Toastmasters International. Il s'est produit au théâtre, à la télévision, et a été narrateur en voix off. Sa langue maternelle est l'anglais et il parle couramment le hongrois et l'allemand.



Henry Scullion est un éducateur avec une vaste expérience dans les domaines de l'informatique, la formation, les affaires, les médias et le marketing. Il est diplômé en informatique de la Queen's University, à Belfast. Divisant son temps entre le Royaume-Uni et Budapest, il a comme clients des banques, des sociétés immobilières et des Startups. Il a développé des campagnes vidéo et marketing pour des conférences et présente régulièrement des ateliers tels que « Comment parler comme un PDG » et « Comment soigner son image à la télévision ». Sa langue maternelle est l'anglais.



Practical information

Seminar Venue

Economia

Pernerova 47, 186 00 Praha 8 – Karlín
Phone No.: +420 233 071 111
Web: <http://economia.ihned.cz/>

Kotelna 55

Pernerova 55, 186 00 Praha 8 – Karlín
Phone No.: +420 725 806 063
Web: <http://www.kotelna55.cz>

Online Registration

To register, please visit the AIJA webpage of the event:
<http://www.aija.org/events/improve-your-presentation-and-negotiation-skills>

Registration Fees

| | ≤ 28.02.2017 | > 28.02.2017 |
|----------------------|--------------|--------------|
| + VAT if applicable | | |
| AIJA Member < 35 | CZK 10.808 | CZK 12.835 |
| AIJA Member ≥ 35 | CZK 12.159 | CZK 14.186 |
| Non AIJA Member < 35 | CZK 13.510 | CZK 15.537 |
| Non AIJA Member ≥ 35 | CZK 14.861 | CZK 16.888 |
| Speaker | CZK 10.808 | CZK 12.835 |
| In-house Counsel | CZK 10.808 | CZK 12.835 |
| Accompanying person | CZK 4.053 | CZK 4.053 |

The registration fee includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, lunch on Friday and Saturday, the Thursday welcome cocktail and the Friday dinner.

The accompanying persons' fee includes the welcome cocktail on Thursday and the Friday dinner.

Registration is considered binding immediately, but participation in the event is possible only after full payment of the registration fee.

AIJA will be pleased to provide a certificate of attendance which, subject to the exact CLE/CPD requirements, may be used to obtain the continuing legal education credits in various jurisdictions.

Accommodation

Not included in the registration fee and is at the participant's expense.
We recommend the following hotel:

Pentahotel Prague

Sokolovská 112, Karlín, 186 00 Praha 8-Karlín-Praha 8

Penta Standard Room: 89 EUR for single use and 104 EUR for double use.
In order to book a room, please send a mail to: groups.prague@pentahotels.com with the code "AIJA"
Deadline for booking: 28 February 2017.

Language

The seminar will be held in English.

Dress code

Business (working sessions) and smart casual (evening program).

AIJA offers scholarships to lawyers with limited financial possibilities. Please visit www.aija.org to find out more. Apply online and join this event!



Informations pratiques

Lieu du séminaire

Economia

Pernerova 47, 186 00 Praha 8 – Karlín
Phone No.: +420 233 071 111
Web: <http://economia.ihned.cz/>

Kotelna 55

Pernerova 55, 186 00 Praha 8 – Karlín
Phone No.: +420 725 806 063
Web: <http://www.kotelna55.cz>

Enregistrement en ligne

Pour s'inscrire, veuillez vous rendre sur le site de l'AIJA dédié à l'évènement :
<http://www.aija.org/events/improve-your-presentation-and-negotiation-skills>

Frais d'enregistrement

| | ≤ 28.02.2017 | > 28.02.2017 |
|----------------------|---------------------|------------------------|
| Membre AIJA < 35 | 10.808 CZK | 12.835 CZK |
| Membre AIJA ≥ 35 | 12.159 CZK | 14.186 CZK |
| Non-membre AIJA < 35 | 13.510 CZK | 15.537 CZK |
| Non-membre AIJA ≥ 35 | 14.861 CZK | 16.888 CZK |
| Intervenant | 10.808 CZK | 12.835 CZK |
| Juriste d'entreprise | 10.808 CZK | 12.835 CZK |
| Accompagnant | 4.053 CZK | 4.053 CZK |

The registration fee includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, lunch on Friday and Saturday, the Thursday welcome cocktail and the Friday dinner.

The accompanying persons' fee includes the welcome cocktail on Thursday and the Friday dinner.

Registration is considered binding immediately, but participation in the event is possible only after full payment of the registration fee.

L'AIJA se fera un plaisir de vous fournir un certificat de participation, qui, en fonction des conditions exactes des CLE/CPD, pourra être utilisé comme document officiel pour obtenir des crédits de formation continue dans diverses juridictions.

Hébergement

L'hébergement n'est pas compris dans les frais d'inscription et est à la charge des participants. Nous recommandons l'hôtel suivant :

Pentahotel Prague

Sokolovská 112, Karlín, 186 00 Praha 8-Karlín-Praha 8

Chambre Penta Standard: 89 EUR pour occupation simple et 104 EUR pour occupation double.

Pour réserver une chambre, merci d'envoyer un mail à groups.prague@pentahotels.com avec le code "AIJA".

Date limite pour la réservation des chambres: 28 février 2017.

Langue

Le séminaire se tiendra en anglais.

Tenue vestimentaire

Tenue professionnelle (séances de travail) et casual chic (pour les soirées).

L'AIJA offre des bourses d'études pour les avocats dont les moyens financiers sont limités. Plus d'informations disponibles sur www.aija.org. Inscrivez-vous et rejoignez-nous !

Organizing Committee / Comité d'organisation

SCILL (Skills, Career, Innovation, Leadership and Learning) Commission

Stepan Holub

Holubova advokati s.r.o.

stepan.holub@holubova.cz

Dr. Anna RÁNKY, LL.M

RÁNKY ÜGYVÉDI IRODA / ATTORNEYS AT LAW

anna.ranky@rankylaw.hu

Jean-Rodolphe Fiechter, LL.M.

Kellerhals Carrard

jean-rodolphe.fiechter@kellerhals-carrard.ch

Friederike Henke

Blenheim

fhenke@blenheim.nl

Mgr. Denisa Molnár

Giese & Partner Lawyers

molnar@giese.cz

AIJA Commissions responsible for the scientific program / Commissions de l'AIJA en charge du programme scientifique :

SCILL (Skills, Career, Innovation, Leadership and Learning) Commission



"Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law."

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.



i am **aija**

INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS